
JEGYZŐKÖNYV 

a 2023. január 16-án megtartott Lakossági Fórumon elhangzottakról  
 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 15. sz. Kántor Sándor terem (Karcag, Kossuth tér 1.)  
 
Jelen vannak: Szepesi Tibor polgármester, Gutman József, Dr. Székely István, Szikra Zoltán, 
Varga Nándor, Ritter Henrik, Váradi Viktor, Nyester Ferenc, Kacsándi István Zoltán, Magyar 
Mónika jegyzőkönyvvezető 
 
Szepesi Tibor polgármester: Tisztelettel köszönti a megjelenteket a Lakossági Fórumon. 
Átadja a szót a Berekfürdő-Kunmadaras útvonalon épülő kerékpárút tárgyában. 
 
Nyester Ferenc: Elmondja, hogy a Magyar Közút Zrt. Fejlesztésében kerékpárút fejlesztés 
indul a térségben, ahogy a hirdetmény is tartalmazza. Tekintettel arra, hogy a rendezési terv 
erre vonatkozólag kerékpárutat nem jelöl, és itt tervezett kerékpárút lenne, ezért szükségessé 
vált a rendezési terv módosítása. A tervezői dokumentációk alapján került sor a mai Lakossági 
Fórumra, ahol bemutatásra kerül a kerékpárút nyomvonalvezetése. Röviden bemutatja azt.  
 
Szepesi Tibor: Köszöni szépen. Kérdés, hozzászólás van-e? 
Amennyiben nincs, áttérnek a 2. napirendi pontra, melyhez szintén átadja a szót.  
 
Nyester Ferenc: Felkéri Kacsándi István Zoltán szakügyintéző urat, hogy röviden ismertesse 
a napirendi pontot.  
 
Kacsándi István Zoltán: A napirendi pont szerint az Ipari Parkban valósulna meg egy 
beruházás, amelynek a paraméterei jelenleg nem felelnek meg a rendezési tervnek, melynek a 
módosítása van folyamatban. A részletek ismertetésére felkéri a tervező urakat.  
 
Gutman József: Köszönti a megjelenteket. Elmondja, hogy a rendezési terv módosítása 
szükségessé vált, mert itt egy jelenleg is iparterületbe sorolt település részen ún. egyéb, tehát a 
környezetét nem, vagy nem jelentősen zavaró létesítmények helyezhetőek el, és a tervezett 
kémiai ártalmatlanító üzem ebbe nem fér bele. Kéri, hogy az ezzel kapcsolatos módosítási, 
változtatási javaslatokat tegyék meg.  
A rendezési tervi eljárás eljutott ehhez a Lakossági Fórumhoz, ezt követi majd az 
önkormányzati döntés, hogyan tovább.  
 
Dr. Székely István: Köszönti a megjelenteket. Az Ipari Park északi részén egy olyan hiányzó 
beruházást valósítanának meg, mely teljessé teszi a környezetvédelmi beruházásaikat, amellyel 
egy európai szintű környezetvédelmi Ipari Park alakulna ki.  
Röviden bemutatja a területen működő cégeket.  
Jelenleg egy autógumi újrahasznosító üzemet terveznek, európai szabványoknak megfelelően, 
a környezetet nem károsítva. Egy ilyen üzem Dunaharasztiban már jól működik, ennek a cégnek 
a képviselői szintén jelen vannak a Lakossági Fórumon. Ez az üzem várhatóan jövő év végére 
fog megvalósulni.  
A technológiai háttérét, a műszaki paramétereket kollégái szívesen bemutatják a 
megjelenteknek.  
Gyakorlatilag a rendezési tervet azért kell módosítani, mert 16 méter a beépítési magasság, ezt 
egy helyen meghaladják, hiszen a központi üzemük építmény magassága 26 méter.  
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Szepesi Tibor: Köszöni szépen, továbbadja a szót.  
 
Váradi Viktor: Köszönti a megjelenteket. Röviden összefoglalja, hogy az üzemegységük 
milyen tevékenységet végez.  
Beszámol a használt gumiabroncsok újrahasznosításáról, azok aprításáról, abból kiszedve az 
acél tartalmat, és textil tartalom egy jelentős részét, melyek elszállításra kerülnek, és 
újrahasznosítási folyamatokon esnek át az aprított gumiabroncsok, és olajjá, olajgőzökké 
alakulnak át. Majd tisztítást követően ezeket tároló tartályokban helyezik. Ezeket a rendszer 
visszafűtésre használják fel.  
Az edényekben maradó szilárd frakciót egy finomítást követően tovább értékesítik. Ezt is 
röviden ismerteti.  
Gyakorlatilag a bejövő gumiabroncs maradéktalanul átalakított formában távozik, hogy a 
körforgásos gazdaságba újra beilleszthetők legyenek ezek az alapanyagok. Kérdésre szívesen 
válaszol. 
 
Gutman József: Kérdése, hogy a kohó hol helyezkedik el? Illetve milyen környezeti 
hatásokkal jár? 
 
Váradi Viktor: Fémkohókba kerül. Napi 4-5 kamionforgalommal kell számolni. A befelé 
forgalmat a 4-es főút érinti, a kifelé forgalmat pedig az olaj kiszállítás jelenti, melyet szintén 
kamionok szállítanak ki.  
Már gondolkodnak vasút szállításon is.  
Az üzemnek vannak szociális helyiségei, olyan ipari részei, ahol vízfogyasztás van, szükséges, 
de extra nagy vízigénye nincs.  
Az emisszió nagyon fontos kérdés számukra. Ezt röviden ismerteti, illetve a tecnológiában az 
adalékolási eljárást. Maga a technológia egy hőbontásos eljárás. Ezt is röviden bemutatja.   
 
Nyester Ferenc: Kérdése, hogy a beérkezett gumik fedett, zárt helyen kerülnek tárolásra? 
 
Váradi Viktor: A gumiabroncsok nem veszélyes hulladéknak minősülnek, ennek ellenére zárt, 
szikkasztóval ellátott betonozott felületet javasoltak a tervezőnek. Ezek tároló fakkok, falakkal.  
Ez reprezentálja az európiai uniós eljárást, azaz betonozott alapra támfalakkal elválasztott 
szekcionálást alkalmaznak.  
A füstgázról annyit, hogy amikor a technológiában gázok, gőzök keletkeznek a melegítő 
edényben, és ott szétválasztják a gáz- és olaj frakciókat, a gáz bemegy egy gázmosó rendszerbe, 
megtisztítás céljából, majd egy szárítási eljáráson megy keresztül, bekerül egy tároló tartályba. 
Ez száraz gázt tudnak visszajuttatni az égőfejekhez. Ezek szén-hidrogének. Ezt az anyagot 
égetik el, melynek van egy tűztere. Ennek folyamatát röviden ismerteti.  
 
Szepesi Tibor: Tehát valamekkora káros anyag kibocsátás keletkezik, de a határérték alatt 
marad, melyet tudnak monitoringozni. Ezt Váradi Viktor meg is erősíti.  
Kérdése, hogy ebben a település természetes elhelyezkedése mennyire van kidolgozva, Karcag 
elhelyezkedését nézve, hiszen a város mélyen fekvő település, ahol teljesen mások a 
légmozgások. Ezt is figyelembe vették?  
 
Váradi Viktor: Igen, vizsgálták a széljárást, az engedélyezési terv módosításban erről szó is 
volt, a kémény magasság 31 méterre van tervezve. Tehát nem terheli a várost.  
 
Szepesi Tibor: A következő kérdése munkaegészségügyi vonatkozású.  
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Váradi Viktor: Munkavédelmi, egészségvédelmi és biztonságtechnikai vizsgán is sikeresen 
ment át a cég.  
Megfelelő anyagok, azok megfelelő tárolása, kezelése, munkahelyi körülmények, 
védőfelszerelések, ezt mind el fogják juttatni a megfelelő helyre, amit természetesen az 
üzemelés során.  
 
Szepesi Tibor: Mekkora terhelést jelent a városra, katasztrófa terv városi szinten, veszélyes 
üzemek, ilyenekre gondolva.  
 
Váradi Viktor: Annyiból számolni kell ezzel a beruházással, hogy a gumiabroncs éghető 
anyag, ahogy az olaj, gáz is és a korom szintén. Ennek megfelelő biztonsági rendszerekkel kell 
dolgozniuk.  
 
Dr. Székely István: A munkaerő kiválasztásnál szempont, hogy felkészültebb emberekre van 
szükségük a szakmunkás téren is.  
 
Váradi Viktor: Kiegészítésként még elmondja, hogy minden egyes munkaállomásra megfelelő 
képzési tervvel rendelkeznek.  
 
Szepesi Tibor: Maga a szállítás mekkora terhet ró a közúti forgalomra? Tehát bírni fogja ez az 
egy úthálózat ezt a terhelést? Nem célszerűbb-e esetleg egy másik utat tervezni hozzá? 
 
Váradi Viktor: A terület rendezési tervébe berakattak direkt erre a célokra parkoló helyeket, 
belső várakozó helyeket alakítottak ki.  
 
Gutman József: Nem lenne rossz más megoldást is találni, esetleg ha két irányból lennének 
megközelíthetőek ezek az üzemek, de ez nem ennek a tervnek a dolga.  
 
Váradi Viktor: Szintén gondolkodtak már ilyenben. Amennyiben bővítés lesz később, esetleg 
megoldható lenne.  
 
Szepesi Tibor: Mennyire érinti a Közútnak a fejlesztési elképzelését? 
 
Nyester Ferenc: Lámpás csomópontról volt szó, majd az M4-essel összefüggésben 
körforgalom létesül.  
Kérdése, hogy mennyire zajos üzem lesz ez? Szó volt a füstgáz fűtésről, az ventillátoros fűtés 
lesz. A közútnak a zajhatása már feszegeti a lakossági értékeket, tanulmányok szerint.  
 
Váradi Viktor:  A füstgáz fűtés zajtalan, hőcserélős megoldással működik, a gumidarálás, 
amely a legzajosabb tevékenység, ezért zárt csarnokban végzik. A többi eljárás sem jelent 
akkora zajhatást.  
A közútnak a zajhatását nem fogják elnyomni.  
 
Dr. Székely István: Köszöni szépen az átfogó tájékoztatót. A kérdése, hogy a szabályozási terv 
mikorra várható? 
 
Váradi Viktor: A következő lépés ennek a környezeti vizsgálatnak az elkészítése. Ez még nem 
kezdődött el. Ez megbeszélés kérdése.  
Megvárják a Képviselő-testületi döntést.  
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Szepesi Tibor: Ezt a következő Képviselő-testületi ülésre be lehetne hozni a január 24-i ülésre. 
Hiszen most csupán azt kell kimondani, hogy megtörtént a lakossági egyeztetés, kérdést nem 
merült.  
 
Gutman József: Így van, a települési főépítész elkészíti a két előterjesztést, és mehet.  
 
Amennyiben egyéb kérdés, hozzászólás nincs, megköszöni szépen mindenkinek a részvételt, a 
Lakossági Fórum elkezdődött 2023. január 16. napján16.00 órakor, és befejeződött 16.53 
órakor.  
  

kmf. 
 
 

(: Nyester Ferenc :) (: Kacsándi István Zoltán :) 
önkormányzati tanácsadó hatósági ügyintéző 

(: Magyar Mónika :) 
jegyzőkönyvezető 
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